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Närvarande 
 
 
Beslutande  
Christin Slättmyr (S) 
Margareta Olsson (M) 
Ida Hildingsson (V) 
Anders Wiklund (MP) 
Bo Carlsson (C) 
Linda Sparlund svårt att se 
Carina Håkansson svårt att tåla vissa ämnen 
In-Marie Lagher Kågerstig svårt att röra sig 
Liliana Schepis svårt att tolka, bearbeta, förmedla information 
Kjell Odalgård svårt att höra 
Gun-Britt Aloandersson svårt att tåla vissa ämnen 
Tommy Lagher svårt att röra sig 
 

 

 
 
  
 
 

 

 
 
Övriga närvarande  
Hasna Kesevic, Funktionsrätt Vänersborg 
Jenny Boroberg Kudryk, kommunstyrelseförvaltningen 
Erika Johansson, kommunstyrelseförvaltningen 
Representanter Västtrafik och Nobina 
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 Ärenden  Sida 
 
§ 1 Mötet öppnas  4 
§ 2 Besvarandet av Funktionsrätts frågor  5 - 6 
§ 3 Västtrafik hälsas välkomna  7 - 8 
§ 4 På gång i och utanför Vänersborgs kommun  9 
§ 5 Lättläst version av strategi för full delaktighet  10 
§ 6 Ny arbetsordning för KRF  11 
§ 7 Övriga frågor  12 
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Mötet öppnas 
Mötet öppnas och Margareta Olsson väljs till justerare. 
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§ 2 

Besvarandet av Funktionsrätts frågor 
Beslut 
Rådet noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 
Fråga: 
Vi önskar att det förs en gemensam logg över våra frågor, så att vi har koll på när frågor 
är besvarade. Det vore bra om det skrivs när frågor ska vara klara. Då slipper vi skriva 
samma frågor om igen. Vi önskar också att våra frågor kommer bland de första på 
dagordningen, så vi får tid att diskutera dessa frågor ordentligt. 
Svar:  
En logg har skapats där frågor förs in kontinuerligt, utifrån mötesdatum, fråga, åtgärd, 
ansvar, var frågan är och om den är besvarad eller inte, i syfte att tydliggöra om och när 
en fråga är besvarad. Frågor från 2023 har också lagts in för att följas upp. Loggen 
skickas ut tillsammans med kallelsen inför varje möte. 
Fråga: 
Det är önskvärt att det finns teckenspråkstolkar vid offentliga evenemang och att det 
skrivs ut när det kommer att finnas tolkar på plats. Det underlättar för döva att veta om 
det går att delta i dessa evenemang. Detta gäller till exempel Aqua Blå, 
julgransplundringen etc. 
Svar: 
Det görs en bedömning av om tolkar ska finnas eller inte i varje enskilt fall.  
Frågan om tolkar har varit uppe i rådet vid flertalet tillfällen och rådet upplever en 
osäkerhet kring vad som har sagts, bland annat utifrån hur tolk kan bokas (av den 
enskilde eller av kommunen). Ytterligare dialog upplevs önskvärt. Ledamöter lyfter 
även andra tillgänglighetsfrågor så som handikapptoaletter och parkering. Som ett led i 
dialogen om tillgänglighet trycker kommunen på inbjudan till informationsträff inför 
hållbarhetsveckan som anordnas i maj. Information ges också om att 
Tillgänglighetsdatabasen kommer att kunna vara ett värdefullt verktyg för att invånare 
själva ska kunna göra sig en uppfattning om olika platsers tillgänglighet.  
Fråga: 
Vi tar upp frågan igen om mobila team som kan teckenspråk, som kan åka hem till döva 
personer. Önskvärt är om det går att ha mobila team tillsammans med till exempel 
Trollhättan, eftersom det bor flera döva personer i dessa områden. 
Svar: 

5S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 5
e0

17
2b

2-
d3

aa
-4

b4
a-

9e
91

-4
0d

94
3f

25
6d

9



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 2024-01-31  
 

   Utdragsbestyrkande 

 

Kommunala rådet för funktionshinderfrågor

Frågan bordläggs för att ledamoten som väckt frågan inte är närvarande. Ledamoten 
uppmanas beskriva frågan vid nästa möte för att kunna behandla frågan vidare.  
Fråga: 
Vi tar upp frågan igen om mobila team som kan teckenspråk, som kan åka hem till döva 
personer. Önskvärt är om det går att ha mobila team tillsammans med till exempel 
Trollhättan, eftersom det bor flera döva personer i dessa områden. 
Svar: 
Det finns inga hörselombud i kommunen i dagsläget. Verksamhetschef inom särskild 
boende ställer frågan tillbaka till KRF kring vad HRF kan vara behjälpliga med. 
Ansvarig tjänsteperson i rådet tar dialogen vidare för att ta reda på om eventuell 
samverkan är möjlig. 
Fråga: 
I den antagna planen för full delaktighet för personer med funktionsnedsättning skulle 
vi önska att det kommer in ytterligare en skrivning under ansvar och uppföljning:  
att nämnderna skall komplettera planen med handlingsplaner. Dessa skall visa vilka 
konkreta åtgärdsförslag som krävs för att nå målsättningen om full delaktighet och 
tillgänglighet inom respektive nämnds ansvarsområde. Konkreta mål och åtgärder skall 
inarbetas i kommun- och nämndbudget. 
Svar: 
Avdelningschef för hållbar utveckling förklarar att strategin kommer utgöra en del av 
ordinarie budgetarbete i kommunens mål och resursplan. Ambitionen är att kunna tagga 
de aktiviteter som görs i förvaltningen för att få en helhetsbild av vad som gjorts inom 
ramen för strategin. KRF får sedan en årlig uppföljning av hur arbetet fortlöper.  
Lättläst version av strategin är framtagen och skickas ut för påseende tillsammans med 
protokollet.   
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§ 3 

Västtrafik hälsas välkomna 
Beslut 
Rådet noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 
Västtrafik och Nobina tillsammans med kommunens tjänsteperson med ansvar för 
kollektivtrafikfrågor hälsas välkomna.  
Västtrafik presenterar delar av sitt uppdrag med koppling till social hållbarhet. 
Prioriteringar styrs av Västra götalandsregionens trafikförsörjningsstrategi som reglerar 
kollektivtrafiken. Denna talar om att arbete- och studiependling prioriteras. Detta gör till 
exempel att många linjer går via resecentrum i Vänersborg och Trollhättan.  
De har regelbunden samverkan med Funktionsrätt i tillgänglighetsfrågor och har 
genomfört insiktsutbildningar för personal under 2023. 
Man informerar om sitt tillgänglighetsnummer: 010-1730299 (öppet till och med 
klockan 22:00) och att man även kan chatta med eller maila kundtjänst rörande 
tillgänglighetsfrågor. 
Funktionsrätt Vänersborg hade i förväg skickat följande frågor: 
Fråga: 
Efter tidtabellomläggningen för bussarna har det blivit en del försämringar. Det har 
blivit fler bussbyten, vilket kan vara ett problem om man kör rullstol. Det är svårt att 
hinna med vid bussbyten. Hur kan detta åtgärdas? 
Svar: 
Standard är fem minuters bytestid men man trycker på att busschaufförerna är ålagda att 
hjälpa personer i t.ex. rullstol till förmån för att hålla tidtabellen. Även tågvärdarna ska 
hålla koll och hjälpa till vid behov. Västtrafik och Nobina önskar att man rapporterar 
allt som inte fungerar till Västtrafiks kundtjänst, inklusive namn på busslinje och 
klockslag). Nobina får sedan till sig och kan i sin tur hantera synpunkterna.  
Fråga: 
Vid tågresor är det svårt att hinna med linjetrafiks bussar vid Öxnered. 
Ersättningsbussarna kan inte ta med personer i rullstol och då är man hänvisad till 
linjetrafik. När man ska av tåget tar det lång tid för rullstolshissen på tåget, så man 
kommer inte ur tåget i tid och då hinner bussen åka. Vad kan göras åt detta? 
Svar: 
19 februari börjar man köra stadstrafik med extrabuss på linje 62 till Öxnered som ska 
matcha tågen och har som uppgift att vänta in och ta med alla resenärer från tåget. 
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Vanliga linje 62 kör också vilket gör att det kommer att vara tätt med bussar till och 
Öxnered och tågstationen. 
Fråga ställs om tågvärdarna och busschaufförerna har möjlighet till direktkontakt. Det 
har de inte men Västtrafik tar med sig frågan. 
Fråga: 
Hur kommer det sig att busslinje 61 går via Överby? Det räcker väl att linje 65 går den 
vägen? Detta försvårar för dem som bor utefter den tidigare sträckningen och resan tar 
också längre tid för att komma till NÄL. Många som arbetar där åker med buss 61. 
Svar: 
Det beror på att man väljer att lägga resurserna där resandet är som störst. Man såg att 
resandet till Överby var högt och att resandet med linje 61 var lågt. 
Västtrafik informerar om att man har ett möte inbokat med NÄL kring frågor om 
turschema och resande.  
Fråga: 
Det har blivit svårare att boka färdtjänst och sjukresa vid en exakt tid. Ibland kan 
personer få åka tidigare än de tänkt eller vänta väldigt länge innan en färdtjänsttaxi blir 
tillgänglig. Möjligen kan detta bero på eventuell samåkning. Vad kan göras åt detta 
problem? 
Svar: 
Hela systemet som färdtjänst bygger på optimerar mot kortast möjliga tid och man 
menar att om man optimerar mera blir det svårare att få färdtjänst.  
Synpunkter framförs om att det fungerar bra inom Vänersborg men sämre utanför och 
att man tror att det beror på att systemet tar höjd för samåkning. Men samåkningen 
uteblir ofta vilket gör att personer kommer fram för tidigt. Detta kan få negativa 
konsekvenser, bland annat för personer med kognitiva funktionsnedsättningar eller de 
med psykisk ohälsa. Det framförs också att man endast kan välja tid för avresa, inte för 
ankomst. 
Västtrafik tar med sig synpunkterna. 
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§ 4 

På gång i och utanför Vänersborgs kommun 
Beslut 
Rådet noterar informatoinen. 

Sammanfattning av ärendet 
Rådet fick kortfattat information om att Vänersborgs kommuns inventering i 
Tillgänglighetsdatabasen fortsätter och att man nu börjat publicera objekt. 
Rådet fick kort information om att Hållbarhetsveckan kommer att äga rum 18–24 maj 
och att kommunen bjuder in till informationsmöte 12 maj.  
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§ 5 

Lättläst version av strategi för full delaktighet 
Beslut 
KRF noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 
En lättläst version av strategi för full delaktighet för personer med funktionsnedsättning 
har tagits fram i samarbete med konsulter som är specialiserade på att skriva lättläst. 
Texten är i det närmaste färdig och skickas till KRF för påseende innan vidare 
spridning. 
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§ 6 

Ny arbetsordning för KRF 
Beslut 
KRF skickar rådets synpunkter till kommunstyrelseförvaltningen för att bearbeta 
förslaget om ny arbetsordning ytterligare. 

Sammanfattning av ärendet 
KRF avger följande synpunkter på förslag på ny arbetsordning: 
Avsnitt 2 – önskemål om att samtliga nämnder ska ingå i rådet samt att vissa bolag så 
som Vänersborgsbostäder ska vara representerade. 
Avsnitt 3.1 – förenkla och förtydliga vad det innebär att politiskt tillsatta ledamöter har 
deltagit i beslutet. 
Avsnitt 3.2 – behöver det framgå att kommunens ledamöter också kan väcka i rådet och 
i så fall hur det ska gå till.  

11S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 5
e0

17
2b

2-
d3

aa
-4

b4
a-

9e
91

-4
0d

94
3f

25
6d

9



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 2024-01-31  
 

   Utdragsbestyrkande 

 

Kommunala rådet för funktionshinderfrågor

§ 7 

Övriga frågor 
Beslut 
Mötet avslutas. 
Nästa möte 10 april 13:30-16:30. 

Sammanfattning av ärendet 
Inga övriga frågor. 

12S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 5
e0

17
2b

2-
d3

aa
-4

b4
a-

9e
91

-4
0d

94
3f

25
6d

9



	
	
 
Detta dokument är elektroniskt signerat och juridiskt bindande.	
 

Margareta OlssonBo Carlsson
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